
1/2

Miljø- og Planlægningsudvalget 

Til:

Dato:

Udvalgets medlemmer og stedfortrædere

3. november 2009

Formandens forslag til udvalgets arbejdsprogram for 2009-10, pr. 3. no-

vember 2009

I det kommende folketingsår vil udvalget ud over behandling af de konkrete 
lovforslag og beslutningsforslag, herunder gennemførelse af Grøn Vækst 
koncentrere sig om følgende fokusområder:

1. COP15 og opfølgning, herunder klimatilpasning
2. Miljøteknologi
3. Ny affaldspolitik
4. Bæredygtige byer
5. Østersøens forurening
6. Styrket behandling af EU-sager
7. Opfølgning på tidligere arrangementer om biodiversitet
8. Høring om luftkvalitet

  

Disse prioriteringer foreslås bl.a. gennemført gennem følgende konkrete initia-
tiver:

Indenlandsk studiedag om vand og miljøteknologi. Foreslås gennemført i 
november som et heldagsarrangement ad punkt 1).

Indenlandsk studiedag om affald og affaldsteknologi. Foreslås gennem-
ført i februar/marts 2010 som et halvdags/heldagsarrangement (ad punkterne 
2 og 3).

Høring om fremtidens affaldspolitik, som forberedelse af initiativer i 2010. 
Foreslås gennemført i februar/marts 2010 (ad punkterne 2 og 3).

Høring om fremtidens bæredygtige byer. Foreslås gennemført foråret 2010 
(ad punkt 4).
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Studietur til Holland over 2 dage med fokus på praktisk gennemførelse af 
"vugge til vugge-konceptet” samt klimatilpasning (ad punkterne 1 og 3).

Studietur til enten Kina eller Østersøen rundt. En 8-dages tur til Kina med 
fokus på miljøteknologi, miljøteknologisamarbejde og eksport samt globa-
le miljøproblemer og miljøløsninger for fattige lande i udvikling eller en tur til 
landene rundt om Østersøen med fokus på styrket samarbejde, miljøproble-
mernes omfang og klimaændringernes indvirkning på miljøtilstanden.

Ikke programsatte aktiviteter:
 Besøg på Rigshospitalets Center for hormonforstyrrende stoffer i for-

året 2010
 Møde med DMU om miljøtilstandsrapporten
 Evt. opfølgning på tidligere arrangementer om biodiversitet.

Med venlig hilsen

Klaus Andersen,

udvalgssekretær


